
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



 

 

 

  

 

 

«Miljøpartiet De Grønnes mål er et 

medmenneskelig samfunn i økologisk 

balanse. Økonomien skal 

underordnes sunne økologiske 

prinsipper og fremme fred og 

rettferdighet, både lokalt og globalt. 

Livskraftige lokalsamfunn, basert på 

lokale ressurser, er en forutsetning for 

å nå målet» 
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Mads Sander. Ordførerkandidat, Gjerdrum MDG 

 

Sånt gir meg håp for veien videre. 

 
Vi ønsker dere alle et godt valg! 

 

 

Kjære velger. 

 

Når jeg ser tilbake på de siste fire årene, og alt som er hendt siden forrige valg, er 

det nesten vanskelig å tro hva vi har vært gjennom. Det har vært fire år som har 

krevd mye av oss og noen har kjent adskillig mer på det enn andre. Krig i Europa, 

konsekvensene av leirskredet og en mer ustabil økonomisk situasjon, er ting vi 

dessverre må være forberedt på at fortsatt vil prege tiden som ligger foran oss, 

sammen med klima- og miljøutfordringene som hele tiden er her. 

 

Alt dette er ting vi i Gjerdrum MDG har prøvd å ha i bakhodet når vi nå har 

utformet vårt nye program. På en del områder lover nok kanskje andre mer enn vi 

gjør. Vi tror det er behov for å være litt strenge både når det gjelder kommunens 

pengebruk og gjeldsgrad, og når det kommer til å spørsmål om hvorvidt natur- og 

landbruksarealer kan brukes til andre spennende ting. En god intensjon kan ikke 

alltid være nok til å gi «grønt lys». 

 

Mange kjenner på at vi har trafikkutfordringer i Ask sentrum, og hvordan dette skal 

løses er et hett tema. Gjerdrum MDG har ikke gitt opp idéen om en eller annen 

slags avlastningssvei på vestsiden av Ask, og mener at en slik løsning bør på plass 

før eller siden. Dessuten har de etter hvert mange sentrumsbeboerne våre hele 

tiden blitt lovet en slik løsning som et viktig premiss for utviklingen av deres 

bomiljø.  

 

De siste årene bør også ha vist oss at vi politikere må koble oss sterkere på i en del 

sektorer, og kanskje aller mest i skolepolitikken. Rammer og ambisjoner kan 

tydeliggjøres og store skolespørsmål som f.eks. hvilken rolle «skjermen» skal spille 

i Gjerdrums-skolen er for viktige til at vi politikerne bør overlate avgjørelsene til 

andre alene. 

 

Hva er egentlig Gjerdrum MDGs aller viktigste løfte til velgerne denne gangen? 

Det er nok at vi - i en litt mer kaotisk tid – fortsatt lover å holde hodet kaldt, ører og 

øyne åpne og å jobbe hardt og seriøst for den utviklingen vi tror på.  

Kort fortalt: Ta lokalpolitikerrollen på fullt alvor! 

 

Både koronapandemien og den tunge krisen som vi lokalt sto i vinteren 2020/2021 

har vist oss at vi som lokalsamfunn er i stand til å møte store utfordringer i 

fellesskap.  

                                      

 

 



 

De siste 40 årene er verdens matjord blitt redusert med omtrent en 
tredjedel, mens jordens befolkning har økt med mer enn tre milliarder 
mennesker. En slik utvikling kan ikke fortsette særlig mye lengre. 
Derfor har Miljøpartiet De Grønne en nullvisjon for nedbygging av 
matjord. Det er tross alt kun 2,8 prosent av Norges areal som er dyrket 
mark; det må kunne la seg gjøre å finne andre steder for boligbygging 
enn akkurat der matjorda ligger. Samtidig hjelper det lite med vern, 
dersom det å dyrke jorda ikke lenger anses som en attraktiv levevei. 
Her har større myndigheter et viktig ansvar.  

Særlig gjennom sentrumsplanen fra 2015 (før Gjerdrum MDG kom inn 
i lokalpolitikken) ga lokalpolitikerne grønt lys for å omdisponere en del 
dyrket mark til boligformål. Disse områdene er nå i stor grad bygd ut; 
med Fjellgrinda («Belstadsvingen») som det siste store prosjektet. 
Statsforvalteren i Oslo og Viken presiserer at kommunen har et særlig 
ansvar for å unngå tap av dyrket mark. Dette ansvaret er vi helt nødt til 
å ta, og vi i Gjerdrum MDG vil fortsette å arbeide mot videre utbygging 
av dyrket mark. 

De siste åtte årene har vi flere ganger fremmet forslag for å stanse 
omdisponeringer av matjord. Noen ganger har vi sikret flertall for 
matjorda, andre ganger har vi blitt nedstemt.  

 

 

 

 

• Alltid søke løsninger som kan redusere tap av matjord, der dette 
er en aktuell problemstilling. 

• Ikke omdisponere mer dyrket mark, eller mark som enkelt kunne 
vært dyrket, til boligformål eller veiutbygging. 

• Nedjustere kommunens vekstambisjoner bl.a. for å skape mindre 
press på jordbruksarealer til boligbygging. 



 
Vi vet det alle sammen: Planeten vår er i trøbbel. Natur er under press 
og forsvinner, det hoper seg opp med plast og giftstoffer i 
økosystemene og det pågår et overforbruk av ressurser som heller 
skulle vært brukt med måte. Og på toppen av det hele har vi skaffet 
oss et klimaproblem. 

Økt havnivå, flom og tørke og et mer ustabilt klima har allerede begynt 
å skape utfordringer for oss, og det haster med å snu utviklingen. 
Hvilken klimapolitikk som føres globalt, nasjonalt og lokalt de neste fire 
årene kommer til å bli avgjørende for hvordan vi og fremtidige 
generasjoner kan leve livene våre.  

Gjerdrum redder selvsagt ikke verden alene, men vi skal gjøre en 
innsats for klima og miljø som vi kan være stolte av og som inspirerer 
kommunene rundt oss. 
  
Mye – kanskje det meste – av klimaarbeidet vi kan gjøre lokalt, gir også 
resultater lokalt: Tryggere trafikk, bevaring av nærnatur, hyggeligere 
bomiljøer og mer fuglesang. Tryggere mat- og strømforsyning. 

 

 

 
• Få på plass en god og offensiv klima- og miljøplan for Gjerdrum 

kommune.  

• Føre en offensiv politikk for å kutte i klimagassutslipp fra den 
offentlige innkjøpssektoren. 

• Stille tøffere krav til utbyggerne om energieffektive bygg, i tillegg 
til krav om solenergi, grønne tak, miljøvennlige byggematerialer 
o.l.  

• Fortsette å bevilge penger til solcelleanlegg på offentlige 
takflater der dette er egnet. 



Ta vare på rosenfinken! 

En av dyreartene Gjerdrum 

har et særlig ansvar for. 

 

Grønt gjennomslag: Vår 3. kandidat Julie Hammer 

inspiserer et av kommunens solcelleanlegg, på taket av 

Kommunehuset.  

• Sammen med idretten, søke etter alternativer til bruk av 
forurensende gummigranulat på kunstgressbaner i kommunen.  

• Få på plass flere og bedre søppeldunker både i Ask sentrum og 
ellers i kommunen.  

• Bringe økologisk bærekraft sterkere inn i skolen. 

• Sørge for at det også tilbys fullgode vegetariske alternativer der 
det tilbys mat i regi av kommunen. 

• Legge mer vekt på hensyn til biologisk mangfold og dyreliv i 
arealforvaltningen. 

• Si nei til all bygging på myr, og stanse all bruk av jord med torv i 
kommunal virksomhet. 

• Ha sterkere fokus på problemer med miljøgifter fra vei, som 
mikroplast, avrenningsvann o.l. 

• Følge opp Norges forpliktelser i Montreal-avtalen om å verne 
mer natur. 

• Innføre areal-regnskap i kommunens overordnede arealplaner 
og tilstrebe areal-nøytralitet som et mål for kommunen. 

• Fortsette å arbeide for en grønnere profil på kommunens 
investeringer.  

• Skrinlegge planene for 3. rullebane på Oslo Lufthavn. 

 

 

 

 



 

De siste årene har mye av utviklingen i Gjerdrum skjedd i Ask sentrum 
og slik vil det også bli i årene som kommer. Siden 2015 har «Regional 
plan for areal og transport i Oslo og Akershus» lagt sterke føringer for 
utviklingen lokalt. Planen sier bla. at 80 % av kommunens 
befolkningsvekst skal skje mindre enn én kilometer fra kommunens 
knutepunkt. Gjerdrum MDG støtter prinsippene i planen, men mener 
at den er i overkant rigid og at regionale myndigheter åpner for lite 
opp for lokalt skjønn. Nå jobbes det med en revidering av planen og 
da gjelder det å sørge for at større myndigheter får tydelige 
tilbakemeldinger fra oss i Gjerdrum. Det er tross alt vi som kjenner 
forholdene i kommunen vår best. 

Den lokale sentrumsplanen for Ask sentrum har mye bra ved seg, men 
vi ser litt for ofte at det blir et stort sprik mellom planens opprinnelige 
intensjoner og hvordan byggeprosjekter og utearealer til slutt blir 
seende ut. I det videre må vi sørge for at utbyggernes lovnader og 
intensjoner tidlig i byggeprosessen blir mer juridisk forpliktende. 

Oppvekstjordet er et område det har vært jobbet særlig mye med de 
siste årene og ambisjonene er store. Stadig nye politiske bestillinger 
for hva en ny idrettshall og området for øvrig skal romme gjør at tiden 
går og kostnadene vokser. Vi i Gjerdrum MDG tror det er nødvendig å 
justere kursen med en smule mer realisme og måtehold, hvis vi ønsker 
å komme videre på Oppvekstjordet. 

Trafikkhåndtering i Ask sentrum og sørover er en av de aller største 
flokene å løse. Mer vei for mer bil er neppe løsningen. Men mens vi 
venter på kollektivfelt mot Skedsmokorset, billigere kollektivtrafikk og 
flere lokale arbeidsplasser, bør vi vurdere hvor fort det er bærekraftig 
for kommunen å vokse. Samtidig ønsker vi fortsatt å få utredet en 
avlastningsvei vest for Ask sentrum. 

 
 
 
 



Utviklingen må styres av politikere som setter 

bokvalitet, miljø og trivsel i fokus. Høy befolknings- 

vekst er ikke et mål, for meg, hvis det går på 

bekostning av disse verdiene.   

                      

            

                                                           Mads Sander, 
Mads Sander. Ordførerkandidat  

 

.Gjerdrum MDG vil:. 
 

• Legge opp til at videre boligbygging skal skje i nærhet av 
kollektivtilbud, mesteparten med en viss nærhet til Ask sentrum.  

• Jobbe for mer variert boligtypologi, fargebruk og sterkere 
arkitektoniske kvaliteter i Ask sentrum. 

• Jobbe for tryggere ferdsel for myke trafikanter i Ask sentrum 
(opphøyde gangfelt, lavere fartsgrenser osv.) 

• Justere sentrumsplanen for Ask, slik at den tar landsbyvisjonen 
mer på alvor. 

• Ta vare på viktige trær i sentrum.  

• Ta vare på bygg med historisk verdi i sentrum. 

• Gjøre en tydelige prioritering på hva det er plass til og ønskelig å 
plassere på Oppvekstjordet.  

• Være pådriver mot større myndigheter for at vi trenger 
kollektivfelt fra Bråtesletta til Åsenhagen. 

• Være pådriver for et langt billigere kollektivtilbud. 

• Jobbe for at gang- og sykkelvei i retning Skedsmokorset blir 
realisert som lovet. 

• Jobbe for gang- og sykkelvei i retning Kløfta. 

• Beholde dagens ordning med (minst) to kommunale barnehager, 
i tillegg til private tilbud. 

• Beholde dagens skolestruktur, med to barneskoler.  

• Ha som utgangspunkt at Gjerdrum fortsatt skal bestå som egen 
kommune.  

• Ikke legge opp til et investeringsløp og ambisjonsnivå som vil 
kreve innføring av eiendomsskatt. 
 

 



Lytte til barn og unge: 

Et av resultatene etter at barn og unge i Gjerdrum fikk 

komme med sine ønsker for fremtiden i kunstprosjektet 

In search of democracy. Noe å lytte til? 

Tegningene laget av kunstnere fra Den kulturelle 

skolesekken, basert på samtaler med barn og unge. 

Tegningene sto utstilt på Kulturhuset våren 2023.  

Barna representerer framtiden og en god barndom varer livet ut. 
Derfor er en god og trygg barndom for alle en sentral målsetning for 
oss i De Grønne. Skolen og barnehagen er viktige arenaer og må ha 
de ressursene de trenger for å kunne gi barna trygghet og muligheter 
for dem til å utvikle sine evner. Skal skolen være et bra sted for barna 
må også de voksne som jobber der, trives og ha det bra. 

Barnehagen er mye mer enn et oppholdssted, og skolen er mer enn 
bare et sted for læring. Barna tilbringer store deler av livene sine her, 
på en arena for sosialisering, integrering og inkludering. Vi vil ta vare 
på den frie leken, som er en viktig del av et barns utvikling, og ser at 
mye av dette foregår på SFO. Derfor må alle barn ha mulighet til å 
delta på SFO, uavhengig av f.eks. foresattes økonomiske situasjon.  

I en verden der digitale løsninger presser stadig sterkere på, er det 
viktig å ha en bevissthet rundt hvilken rolle vi ønsker at teknologien 
skal spille. Digitale læringsplattformer er viktige, men vi i Gjerdrum 
MDG har også stor tro på at fysiske bøker, penn og papir ikke alltid bør 
erstattes av en digital løsning. For de alle yngste barna kan det godt 
tenkes at det bør være adskillig mindre «bruk av skjerm» enn det er i 
dag. 

Vi i De Grønne legger stor vekt på å gi barn og unge en forståelse av 
sin rolle som verdensborger, og å utvikle empati og forståelse for 
andre mennesker og kulturer, natur og dyr.  

 

 

 

 

 

 



Gjerdrum MDG vil: 

 
• Beholde to barneskoler i kommunen – ikke utrede én storskole 

på Oppvekstjordet, slik de fleste andre partier vil. 

• Beholde dagens ordning med (minst) to kommunale barnehager, 
i tillegg til private tilbud. 

• Arbeide for å senke prisen på SFO, slik at dette er mulig å delta 
for alle barn som ønsker det. 
 

• Ta godt vare på skolestarterne og gi en mykest mulig overgang 
mellom barnehage og skole. 

 
• Evaluere effekten av digitale læremidler i skolen, og etablere en 

strategi som setter rammebetingelser for dette.  
 

• Løfte diskusjonen om mobilen og skjermenes plass i skolen. 
 

• Digitale læremidler skal ikke ta plassen fra trykte læremidler. 
Oppdaterte lærebøker skal ha en plass i skolen. 

 
• Sterkere implementere bærekraftig utdanning i skolen. 

 
• Se på muligheten for at ungdommenes skoledag skal starte noe 

senere enn den gjør i dag, av hensyn til pedagogiske forhold, 
trivsel og helse, samt trafikkavvikling. 
 

• Ha gode og verdige tilbud til barn som, av ulike årsaker, i liten 
eller ingen grad møter til undervisning på skolen. 

 
• Videreføre og styrke SU-representantenes samarbeidsråd, for å 

sikre bedre kontakt mellom politisk ledelse og skolene. 
 

• Arbeide for alle skolene skal ha en form for skolehage. 
 

• Legge godt til rette for uteskole eller undervisning som kan skje 
andre steder enn i skolebygget.

• Jobbe for at bemannings- og pedagognormer i barnehager og 
skoler blir oppfylt.



Det er et fantastisk engasjementet for kultur og idrett i Gjerdrum, hvor 
frivillig arbeid gjennom lag og foreninger står sentralt. For at dette skal 
bringes videre inn i fremtiden må kultur og idrett gis gode 
rammevilkår. Kultur og idrett har for oss i Gjerdrum MDG en selvsagt 
plass på offentlige budsjetter, samtidig som både kulturlivet og deler 
av idretten i stor grad må være fri og uavhengig.  

Idretten trenger mer boltreplass på Oppvekstjordet. Vi vil prioritere 
dette sterkere enn det dagens politiske flertall gjør og ser ikke 
poenget med at det f.eks. skal utredes stor felles barneskole og 
kommunal barnehage på Oppvekstjordet. Tvert imot tror vi dagens 
løsning, med at det også finnes skole- og barnehagetilbud på 
Veståsen/Grønlund, tett på der mange barn og unge bor, er en bra 
ting å ta vare på. 
 
Aktiviteter som appeller til ungdom som kanskje ikke føler seg hjemme 
i den mest organiserte idretten – f.eks e-sport og skating – kan kanskje 
plasseres andre steder enn på Oppvekstjordet, hvis vi finner gode 
lokasjoner.  
 
De Grønne ønsker å legge til rette for at det skal være så lav terskel 
som mulig for å delta i idrett, uten overdrevent utstyrspress og høye 
medlemskontingenter. Blant våre viktigste grep er å satse på den 
uorganiserte aktiviteten som alle kan ta del i. 
Kulturhuset, og området rundt, er viktig for mange. Huset må ivaretas, 
være åpent og videreutvikles. 
 
En faktor som kan true det mangfoldige kulturlivet og idretten er at folk 
stadig har mindre tid. Kulturliv og idrett trenger mennesker med 
overskudd av tid. Tid for å være bidragsytere så vel som for å være det 
nødvendige publikum. De Grønnes visjon om kortere arbeidstid vil i så 
måte alene kunne gi et godt bidrag både til kultur- og idrettssektoren. 
Se MDGs nasjonale program for mer om dette. 

 

https://assets.nationbuilder.com/mdg/pages/4124/attachments/original/1631475774/Arbeidsprogram_2021-2025_bokmal.pdf?1631475774


Uorganisert idrett: 8. kandidat for 

MDG, Hans Kristoffer Braate, ivrer 

for skatemiljøet i kommunen. Her 

hjelper han Gjerdrum Rullepark å 

installere nye elementer i den lille 

skateboardparken på Oppvekst-

jordet. 

.Gjerdrum MDG vil:. 
 
 

• Ta vare på – og videreutvikle – Kulturhuset som et viktig sted for 
mennesker i alle aldre. 

• Fortsette prosessen med å få på plass ny idrettshall på 
Oppvekstjordet. Samtidig være villig til å gjøre prioriteringer for 
å få ned kostnadene som p.t. er blitt langt høyere enn 
opprinnelig planlagt. 

• Opprettholde bibliotekets åpningstider. 

• Fortsatt utvide bredden i bibliotekets utlånsprodukter til også å 
omfatte verktøy, idrettsutstyr o.l. 

• Legge til rette for et mangfold av rimelige og gratis idretts- og 
fritidstilbud for barn og unge. 

• Støtte etablering og drift av e-sportssenter, men søke andre 
lokaler enn i ny idrettshall på Oppvekstjordet. 

• Støtte arbeid med skatepark og andre gode tiltak for ikke-
organisert ungdomsaktivitet. 

• Gi frivilligheten gode rammevilkår.  
 

• Følge opp vedtaket om at det skal etableres ytterligere en 
fotballbane, sentralt beliggende i kommunen. 
 

• Sikre kulturhistorien gjennom å ta vare på historiske interessante 
bygg i Ask sentrum. 
 

• Sikre kulturhistorien gjennom å støtte initiativ som er ment for å 
minnes viktige lokalhistoriske personer og fortellinger. 
 

 



- Gjerdrum skal være et godt sted å leve hele livet. 

Joakim Kunst. 2. kandidat, Gjerdrum MDG 

Kommunehelsetjenesten er grunnmuren i det offentlige helsetilbudet. 
Fastlegene, legevakt, skolehelsetjenesten og pleie- og 
omsorgstjenesten er de viktigste støttespillerne i arbeidet med å 
forebygge sykdom og å følge opp pasientene når ulykker eller sykdom 
inntreffer.  

Fastlegene har en nøkkelposisjon i både behandling av pasienter og 
som portvakt inn til de høyspesialiserte tjenestene på sykehusene. De 
er også hjørnesteinen i legevakt, som sikrer befolkningen tilgang til 
akutt helsehjelp hele døgnet der de bor. Fastlegetjenesten er under 
sterkt press. Det er avgjørende å sette i verk tiltak for å sikre 
innbyggerne et trygt og godt fastlegetilbud også i framtida. Et grep vi 
har vært med på sikre flertall for i Gjerdrum er at det lokale 
legesenteret (privat) nå skal suppleres med et mindre kommunalt 
legesenter. På den måten får vi arbeidsplasser å tilby også for fastleger 
som ønsker å jobbe innenfor offentlige rammer. 

De siste åtte årene har vi i Gjerdrum MDG jobbet aktivt for å bedre 
mattilbudet på sykehjemmet (Gjerdrum Helsehus), som fikk seg en 
knekk da eget kjøkken forsvant (mot vår vilje). Vi har kommet et godt 
stykke på veien, men vil følge videre med på at et godt mattilbud til 
våre eldre sikres og vil hele tiden se etter forbedringsmuligheter. 

Musikk og andre sanseinntrykk er viktig for mange mennesker og kan 
spille en spesielt viktig rolle for livskvaliteten til demente. Derfor er det 
viktig at Gjerdrum Helsehus også får jevnlig besøk fra kulturlivet.  

Syke, skadde og andre med omsorgs- eller rehabiliteringsbehov skal 
møtes med verdighet og respekt og gis reell innflytelse over egen 
hverdag. De Grønne ønsker også at den enkelte skal få større 
innflytelse på en verdig ramme rundt sin egen død. 

 

 
 
 



Terapi: Sansehage i 

bakgården på 

Gjerdrum Helsehus. 

Her finnes det planter 

som lukter godt, er 

spiselig eller rett og 

slett bare pene å se på. 

Til stor glede for de 

som bor her og bruker 

huset. 

 

.Gjerdrum MDG vil:. 
 

• Ha som mål at alle med permanent sykehjemsplass skal få dette i 
egen kommune, og forsterke kvaliteten i mattilbudet for de 
eldre. 

• Jobbe for at hjemmetjenester til eldre og uføre i større grad kan 
styre sin egen hverdag ut fra egne behov.  

• Legge til rette for at ideelle organisasjoner og frivillige kan tilby 
tjenester som supplerer det offentlige helsevesenet. 

• Øke bruken av musikk-, sanse- og kunstterapi på sykehjemmene. 

• Legge til rette for samarbeid mellom barnehager, skoler og 
sykehjem som sikrer gode møteplasser og kontakt mellom 
generasjoner. 

• Jobbe videre med utvilkingen av et kommunalt legesenter som 
kan supplere de gode tjenestene vi får fra Gjerdrum Legesenter 
(privat praksis).  

• Legge til rette for at folk kan få den siste tiden av livet i eget hjem 
om de ønsker det gjennom god, kommunal tilrettelegging for en 
verdig omsorg for døende. 

• Maten på sykehjemmet skal være appetittvekkende og sunn.



Gjerdrum MDG vil føre en sterk gründerpolitikk som kan skape en 
underskog av små- og oppstartsbedrifter som bidrar til innovasjon, 
verdiskaping og et sterkt lokalsamfunn. De Grønne vil styrke 
økonomiske ordninger for selvstendig næringsdrivende. De største 
barrierene for norske vekstselskaper («scale-ups») er tilgang på 
kvalifisert arbeidskraft, tilgang på egenkapital og manglende 
etterspørsel etter produkter som kan være samfunns-nyttige. De 
Grønne vil fjerne disse barrierene gjennom målrettede tiltak og 
virkemidler. Offentlige innkjøp må brukes som en motor for innovasjon 
ved å kjøpe varer og tjenester fra oppstartsbedrifter.  

De Grønne har store ambisjoner for norsk næringsliv, og stor tro på at 
vi har skaperkraften og gjennomføringsevnen som trengs for å bli en 
verdensledende økonomi i det grønne skiftet. Mye vil endre seg i den 
overgangen vi skal igjennom, men et ufravikelig prinsipp er at vi skal 
sørge for et godt arbeidsliv, der livskvalitet, rettferdige arbeidsvilkår og 
seriøsitet ivaretas – sammen med et sterkt miljøansvar.   

 
 

.Gjerdrum MDG vil:. 
 

• Bringe næringspolitikk mer på agendaen i kommunestyret. 
Næringspolitiske diskusjoner er p.t. nesten fraværende.  
 

• Utarbeide en næringsplan for kommunen, som sier noe om hva 
slags næring vi ønsker oss, hvor den bør plasseres og hvordan vi 
kommer dit. 
 

• Tilby offentlig eide bygninger som er tilgjengelige for rimelig 
korttidsleie til f.eks. nystartede bedrifter. 

• Se på løsninger for kontorfellesskap i Ask sentrum som et bidrag 
til mindre jobbreiser ut av kommunen. 

• Bruke kommunalt eierskap i bedrifter og den offentlige 
innkjøpsmakten for å skape nye grønne næringsmuligheter.  



- Vi trenger bedre kommunikasjonskanaler mellom 

kommune og innbyggere! 

 

Rune Skjefstad, Gjerdrum MDGs 4. kandidat 

En forutsetning for å styrke det lokale demokrati med bred med-
virkning er et åpent samfunn som er preget av likeverd og som 
inviterer til aktiv deltakelse i nabolag, i foreninger og i lokalpolitikken. 

Alle bør kunne være med å påvirke samfunnsutviklingen og terskelen 
for alle som ønsker å delta i aktuelle samfunnsdebatter og beslutnings- 
prosesser må være lav. For Gjerdrums innbyggere som ikke leser 
sakspapirer til kommunestyret er informasjonskanalene gjerne 
begrenset til Romerikes Blad og Facebook. 

Men Romerikes blads dekning av det som skjer i bygda er svært 
begrenset. Og Facebook er i sin form en kanal som fort kan fremme 
polarisering, hvor store deler av innbyggerne ikke ønsker å delta. 

Nye digitale plattformer kan spille en viktig rolle i kontakten mellom 
innbyggerne og kommunen. Vi bør derfor vurdere å opprette en slik 
kanal, der kommunen stiller med redaktøransvar. Her kan saker som 
skal behandles i kommunestyret legges frem i en form som er 
informativ og engasjerende for leserne og lag, foreninger og 
frivillighet kan komme med innlegg om sin aktivitet og invitere til 
deltakelse. 

 

 

 

• Oppretter nettsiden «Over skigarden» e.l. der kommunen 
finansierer en stilling med redaktøransvar. 

• Øke bruken av folkemøter og ad. hoc—utvalg.  



Både Gjerdrum og naboene rundt oss er blant kommunene som for 
tiden vokser raskest i landet. I 2022 var veksten vår på 4,2 %.  

Vi mener at et slikt veksttempo ikke er bærekraftig og bør reduseres. 
Det finnes flere gode grunner til dette: 

1. Gjerdrum har en lite fleksibel infrastruktur, når det gjelder transport. 
Mens andre kommuner kan ha et mangfoldig veinett og jernbane - og 
kanskje til og med en fremtid med T-bane - har vi kun fylkesvei 120, til 
å bære transportbehovene våre sørover. I tillegg har vi en større andel 
folk som reiser ut av kommunen hver dag enn mange andre 
kommuner. Vi har allerede problemer med kapasiteten og en lavere 
vekst vil gi oss bedre muligheter for å håndtere den kommende 
trafikkveksten på en god måte. 

2. Det går for fort i svingene med utviklingen av Ask Sentrum. Svært 
mange boliger kommer opp omtrent samtidig. Hva slags konsekvenser 
får dette for trafikken gjennom Ask sentrum? Og hvor stort press vil det 
legge på sentrale tjenester som barnehage, skole og eldreomsorg? 
Med et roligere tempo i utbyggingen kan vi høste erfaringer fra hvert 
enkelt byggeprosjekt før vi setter i gang med det neste. Slik kan vi 
skape et bedre Ask sentrum. 

3.  I en verden hvor matjord stadig raseres, mens antall mennesker 
stadig øker er det en dårlig ide å fortsette nedbyggingen av dyrket 
mark. Dessverre vet vi at ønsket om å bygge boliger har en tendens til 
å trumfe vern av matjord. Et lavere veksttempo vil legge mindre press 
på jordbruksarealer og andre naturtyper vi ønsker å bevare mest mulig 
av.  

 
.Gjerdrum MDG vil:. 
 
 

• Aktivt begrense befolkningsveksten til maksimum 1,5 % årlig 
vekst, i tråd med gjennomsnittlig vekst på landsbasis. 



https://www.facebook.com/gjerdrum.mdg 

https://www.instagram.com/gjerdrum_mdg/ 

Gjerdrum MDG stiller til valg med en liste på ti personer. Kandidatene 
består av en god blanding, både når det gjelder kjønn og 
akademisk/yrkesfaglig bakgrunn; noen representerer den store 
gruppen av innflyttere, mens andre har bodd i Gjerdrum, mer eller 
mindre, hele livet  

Se våre hjemmesider for mer om kandidatene. 

 

 

 

 

 

 
 

 
 

Følg oss på sosiale medier! 

# 1. Mads Sander (f. 1985) 

# 2. Joakim Kunst (f.1984) 

# 3. Julie Hammer (f. 1999) 

# 4. Rune Skjefstad (f. 1962) 

# 5. Martin O. Reistadbakk (f. 1980) 

# 6. Una Martine Sandum (f.1980) 

# 7. Evelina Lind (f. 1981)   

# 8. Hans Kristoffer Braate (f. 1976) 

# 9. Berit Kjærstad (f. 1945) 

# 10. Oda Knudsen (f. 1949) 

 

https://gjerdrum.mdg.no/

